
Protokół nr 7/2024 

z posiedzenia VII sesji zwyczajnej 

VII kadencji Rady Powiatu w Legionowie 

WAK.0002.11.2024 

 VII Sesja Rady Powiatu w Legionowie, w dniu 25 listopada 2024 odbyła się w Sali 

 konferencyjnej Urzędu Miasta Legionowo, mieszczącego się w Legionowie, przy 

 ul. Marsz. Józefa Piłsudskiego 41. 

 Obrady rozpoczęły się o godz. 11:00, a zakończyły o godz. 12:34 tego samego dnia. 

1. Otwarcie obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie, Tomasz Talarski przywitał radnych, 

Członków Zarządu Powiatu oraz przybyłych na sesję gości. 

Lista radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu (obecność 

potwierdzona przez Przewodniczącego Rady Powiatu  w Legionowie). 

Lista gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu (obecność potwierdzona 

przez Przewodniczącego Rady Powiatu  w Legionowie). 

W posiedzeniu wzięło udział 22 radnych.  

Obecni: 

1. Piotr Choroś 

2. Dariusz Depczyński 

3. Jacek Drozdowski 

4. Zenon Durka 

5. Józef Dziedzic 

6. Marcin Fabisiak 

7. Małgorzata Grabowska-Kozera 

8. Mariusz Grzybek 

9. Grażyna Kleindienst 

10. Michał Kobrzyński 

11. Izabela Kownacka 

12. Sylwia Krzyżanowska-Grabiec 

13. Zenon Kuska 

14. Adam Nadworski 

15. Andrzej Olechowski 

16. Leszek Smuniewski 

17. Sylwester Sokolnicki 

18. Artur Stankiewicz 

19. Tomasz Talarski 

20. Karol Urbaniak 

21. Olga Wierzbicka 

22. Robert Wróbel 

Prowadzący obrady Pan Tomasz Talarski poinformował zebranych, że „na mocy art. 15 ust. 

1a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady Rady Powiatu  

w Legionowie są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  

i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w BIP Powiatu Legionowskiego oraz na stronie 

internetowej Powiatu Legionowskiego. Jeśli Państwa obecność na sesji Rady Powiatu nie 



jest związana z wykonywaniem obowiązków służbowych i nie życzą sobie Państwo, aby 

ich wypowiedzi lub wizerunek zostały utrwalone, uprzejmie proszę o opuszczenie sali 

obrad.” 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że przed rozpoczęciem planowanego 

porządku obrad odbędzie się wręczenie nagród uczniom szkół ponadpodstawowych, 

laureatom ogólnopowiatowego konkursu historycznego "Legiony a niepodległość Polski 

w latach 1914-1918. Rola Józefa Piłsudskiego". Organizatorami tego konkursu od wielu lat 

są Powiatowy Zespół Szkół Ponadpodstawowych im. Jerzego Siwińskiego w Legionowie, 

Muzeum Historyczne w Legionowie oraz Pan Henryk Matuszewski, który jest pomysłodawcą 

konkursu. Wniosek w sprawie ogłoszenia wyników stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu zaprosił Dyrektor Powiatowego Zespołu Szkół 

Ponadpodstawowych im. Jerzego Siwińskiego w Legionowie Panią Katarzynę Jóźwik 

Kaliszewską, Pana Rafała Degiela – przedstawiciela Muzeum Historycznego w Legionowie, 

a także Pana Henryka Matuszewskiego, któremu oddał głos. 

Pan Matuszewski wspomniał, że konkurs powstał na 80-lecie miasta Legionowo, wyraził 

również podziękowanie dla ówczesnej dyrekcji PZSP im. Jerzego Siwińskiego za podjęcie 

się realizacji tego konkursu oraz obecnej dyrekcji za jego kontynuowanie. Szczególne 

podziękowania skierował do Pani Anny G., która animuje ten konkurs i „czuwa” nad jego 

przebiegiem. Opowiedział o historii konkursu i o jego tle historycznym. Powiedział również, 

że dzięki konkursowi młodzież, która bierze w nim udział „wie więcej o Legionach niż 

średnia krajowa” i będzie mogła tą wiedzę przekazywać dalej. 

Następnie Przewodniczący Rady oddał głos Panu Rafałowi Degielowi, który również 

podziękował Pani Dyrektor za pomoc w organizacji konkursu. Powiedział, że jako muzeum 

przygotowują wkład merytoryczny, czyli pytania dla uczniów na bazie lektur 

przewidzianych w regulaminie konkursu.  W związku z tym, że wiedza uczniów jest coraz 

wyższa, pytania rok do roku są coraz trudniejsze. Wyjaśnił także, że ten konkurs jest 

szczególnie ważny dla Legionowa, ze względu na nazwę miasta.  

Jako kolejna głos zabrała Dyrektor PZSP w Legionowie, Katarzyna Jóźwik-Kaliszewska, 

która podziękowała nauczycielom i opiekunom za pomoc i motywowanie uczniów. 

Skierowała również podziękowania do uczniów za przystąpienie do konkursu. Następnie 

wraz ze Starostą i Przewodniczącym Rady wręczyli nagrody laureatom konkursu: 

 Piotr Ż. – I miejsce,  

 Dawid S. – II miejsce, 

 Paweł W. – III miejsce. 

Wyróżnienie otrzymali: Kacper K., Karol W., Szymon K., Aleksander M., Jan S., Kacper S., 

Szymon O., Krzysztof P. 

Szczególne podziękowania i upominek dla Pani Anny G., Pan Matuszewski złożył na ręce 

Pani Dyrektor. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że zaproszenie na sesję otrzymali 

również przedstawiciele Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad oraz firm 

zajmujących się realizacją kontraktu na przebudowę drogi krajowej nr 61. Obecni na sesji 

byli:  

 Pani Ewa Gniwek, kierownik projektu Droga Krajowa nr 61, Generalna Dyrekcja 

Dróg Krajowych i Autostrad, oddział Warszawa, 

 Pani Ewa Zalewska – zastępca dyrektora kontraktu firma Torpol, 



 Pan Artur Mańkowski – inżynier kontraktu firma Inkom, 

 Pan Andrzej Sobczyk, kierownik budowy Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie, Tomasz Talarski przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

2. Informacja o porządku obrad. 

 

Przewodniczący poinformował radnych, że wraz z zaproszeniem na posiedzenie 

otrzymali oni porządek obrad. Zapytał, czy są uwagi do porządku? 

 

Wobec braku uwag do porządku obrad, Przewodniczący przeszedł do jego realizacji. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

3. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu, Tomasz Talarski poinformował radnych, że między 

sesjami, do Biura Rady lub do Przewodniczącego Rady wpłynęły następujące pisma: 

 

1) trzy analizy oświadczeń majątkowych: od Wojewody Mazowieckiego za rok 

2023 dotyczące Starosty Legionowskiego oraz Przewodniczącego Rady 

Powiatu, od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Legionowie dotycząca 

Przewodniczącego Rady Powiatu – była to analiza oświadczenia złożonego 

w związku z rozpoczęciem kadencji, Naczelnik Urzędu Skarbowego w 

Legionowie zbadał również oświadczenia majątkowe Pana Sylwestra 

Sokolnickiego złożone za 2023 rok oraz na zakończenie kadencji – stanowią 

odpowiednio załączniki nr 5, nr 6 i nr 7 do niniejszego protokołu; 

2) 15 listopada wpłynęły uchwały Zarządu Powiatu w sprawie przedstawienia 

Radzie dwóch projektów uchwał: 

 pierwszy z nich dotyczył przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

dla Powiatu Legionowskiego na lata 2025-2035, 

 drugi w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na 2025 rok. 

Nadmienił, że oba projekty zostały przesłane radnym w formie elektronicznej 

15 listopada br. oraz zaopiniowane przez poszczególne komisje 

merytoryczne. Następnie opinie, zgodnie z przyjętym przez Radę Powiatu 

trybem prac nad  projektem uchwały budżetowej, wpłynęły do Komisji 

Budżetowej, w odpowiednim terminie; 

3) 18 listopada do wiadomości Przewodniczącego Rady wpłynęła odpowiedź 

Wydziału Strategii, Rozwoju i Pozyskiwania Funduszy na wniosek mieszkańca 

gminy Wieliszew – dotyczył on uruchomienia połączenia komunikacyjnego 

pomiędzy osiedlem Silikaty w Michałowie Reginowie, a stacją PKP Legionowo. 

Wniosek wpłynął do wiadomości Rady Powiatu w dniu 29 października 

i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu, a odpowiedź załącznik 

nr 9 do niniejszego protokołu; 

4) 20 listopada wpłynęła informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 

Radnego Leszka Smuniewskiego, o zakończeniu kontroli problemowej 

w Wydziale Spraw Społecznych Starostwa Powiatowego w Legionowie – 

stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu; 

5) wniosek Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, Radnego Leszka 

Smuniewskiego o zmianę planu pracy komisji na 2024 rok – stanowi 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. Konsekwencją wniosku jest projekt 

uchwały, który zostanie omówiony w pkt 13. 



Następnie Przewodniczący Rady podziękował klubom radnych, za desygnowanie swoich 

przedstawicieli do zespołu do spraw budowy powiatowej szkoły ponadpodstawowej. Są to 

Radni: Sylwester Sokolnicki, Piotr Choroś, Mariusz Grzybek, Józef Dziedzic i radny Karol 

Urbaniak. Nazwiska członków zespołu zostaną przekazane w odpowiednim piśmie do 

Zarządu Powiatu, następnie Zarząd Powiatu tę komisję powoła w drodze uchwały.  

Kolejno Przewodniczący podziękował radnym za udział w święcie 11 listopada  

i dodał, że ustali z Przewodniczącymi poszczególnych Komisji zasady udziału radnych 

w kolejnych tego typu uroczystościach. 

Przewodniczący poinformował, że następna sesja Rady Powiatu odbędzie się 19 grudnia  

w Powiatowym Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Serocku w sali gimnastycznej,  

o godzinie 10.00, a posiedzenie Komisji Budżetowej o godz. 9.00. Po sesji odbędzie się 

spotkanie świąteczno-noworoczne. 

Przewodniczący złożył na ręce Starosty Legionowskiego podziękowanie organizatora 

wydarzenia pod nazwą „Spotkania Chóralne Cantantiamo w Legionowie”, za objęcie w/w 

wydarzenia patronatem. 

Wobec braku zgłoszeń radnych w tym punkcie posiedzenia, Przewodniczący przeszedł do 

realizacji kolejnego punktu. 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty 

Legionowskiego. 

Sprawozdanie przedstawił Starosta Legionowski, Pan Roman Smogorzewski. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Starosta powiedział o dwóch kluczowych inwestycjach. Jako pierwszą omówił 

rozbudowę Starostwa, gdzie jak powiedział prace idą bardzo dobrze, 

po początkowych problemach z odwodnieniem i koniecznością zmiany technologii 

tego odwodnienia. Druga inwestycja to rozbudowa drogi na odcinku Chotomów – 

Olszewnica. Tu prace nie postępują już tak dobrze, a rozmowy z wykonawcą nie 

przynoszą rezultatu, co znacząco utrudnia korzystanie z drogi okolicznym 

mieszkańcom. Inwestycja ta jest dotowana z kilku źródeł, więc nie dość, że trzeba ją 

skończyć to jeszcze w odpowiednich terminach porozliczać te dotacje. Zapewnił, że 

jako Starosta zrobi wszystko, aby ten wykonawca nie realizował dla Powiatu już 

żadnej inwestycji.  

Po zakończeniu wypowiedzi Starosta zachęcił radnych do zadawania pytań. 

Jako pierwszy zgłosił się Radny Mariusz Grzybek, który podziękował za sprawnie 

przeprowadzoną akcję przy wycince drzewa przy drodze powiatowej 1820W 

w Chotomowie, które zagrażało bezpieczeństwu mieszkańców. Podziękowanie 

skierował również do Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Legionowie, jak 

i do wszystkich Ochotniczych Straży Pożarnych, które uczestniczyły przy tej wycince.  

Następnie Radna Izabela Kownacka zwróciła się z pytaniem do Starosty, 

czy w sprawie wspomnianej inwestycji na ul. Warszawskiej, po spotkaniu 

z pracownikami Starostwa i przedstawicielem Zarządu Powiatu coś się zmieniło 

na lepsze? Miało być bezpieczne przejście dla pieszych przy ul. Kordeckiego 

i Warszawskiej, na prośbę mieszkańców i ścieżka rowerowa oraz odwodnienie przy 

ul. Warszawskiej 22. 

Starosta odpowiedział, że współpraca z wykonawcą jest bardzo trudna, a jego 

zapewnienia nie przynoszą oczekiwanych efektów. Starosta powiedział również, że 



postęp prac nie napawa optymizmem i nie jest w stanie odpowiedzieć czy te prace 

zostaną wykonane do końca grudnia. 

Radna dopytała jeszcze, czy jest możliwość aby Zarząd wziął pod uwagę wykonanie 

około 450m drogi przy rondzie 11 Listopada w Olszewnicy, która nie należy 

do powiatu?  

Starosta odpowiedział, że na Zarządzie nie było takiej rozmowy, nikt nie przekazał 

takiej informacji. W związku z ustawą o zamówieniach publicznych i z tym, że jest to 

inwestycja dofinansowywana z dwóch źródeł więc to jest cała procedura, aby to 

wykonać i nie jest to takie proste. Starosta dodał, że Powiat nie może realizować 

inwestycji na nie swoim terenie, ewentualnie w formie porozumienia, którego w tym 

przypadku nie ma. Starosta powiedział, że będzie absolutnie przeciwny, żeby 

realizować nie swoje zadania – Powiat w tym roku musi jeszcze zapłacić 500 tysięcy 

złotych odszkodowania za grunty pod tą inwestycję. Wykonanie tego kawałka drogi 

to byłyby kolejne, spore koszty, które nie wynikają z zadań Powiatu. Inną kwestią 

przeciw jest dokładanie zadań wykonawcy, który nie wyrabia się z podstawą 

inwestycji. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń radnych, Przewodniczący Rady przeszedł do 

kolejnego punktu obrad. 

 

5. Informacja na temat zaawansowania prac i stopnia realizacji inwestycji: 

rozbudowa drogi krajowej nr 61, projekt pn. Kolej Północnego Mazowsza. 

 

Przewodniczący Rady do omówienia tego punktu zaprosił Pana Andrzeja Sobczyka – 

kierownika budowy z Przedsiębiorstwa Budowy Dróg i Mostów. 

 

Pan Andrzej Sobczyk przedstawił schemat prowadzenia prac w najbliższym czasie i 

jak będą wyglądały utrudnienia w ruchu w obrębie realizowanych robót.  

 

Prezentacja przedstawiona przez Pana Sobczyka stanowi załącznik nr 13 do 

niniejszego protokołu.  

 

Po zakończeniu wypowiedzi Pana Sobczyka, Przewodniczący Rady otworzył dyskusję 

w tym punkcie posiedzenia. 

 

Jako pierwszy głos zabrał radny Robert Wróbel, który poprosił Pana Andrzeja 

Sobczyka o umiejscowienie w czasie kolejnych etapów inwestycji biorąc pod uwagę 

najbliższe klika miesięcy. 

 

Pan Sobczyk poinformował, że do końca 2024 r. na odcinku miejskim planuje się 

zmienić organizację ruchu, ale w sposób, który nie wpłynie znacząco na sytuację 

obecną. Trwają prace nad wykonaniem objazdu jezdni głównej na odcinku 

pozamiejskim, czyli wykonanie objazdu i zamknięcie DW 631 w kierunku Wieliszewa. 

Odbędzie się to w I kwartale 2025 r. Na III kwartał 2025 r. zaplanowano budowę 

węzła, który umożliwi ruch w kierunku Wieliszewa. Konsekwencją tych prac będzie 

uruchomienie prac na DW 632. 

 

Radny Mariusz Grzybek zapytał, jaki jest szacunkowy czas zakończenia inwestycji? 

Drugie pytanie Radnego dotyczyło tego, na kiedy jest planowana pełna przejezdność 

ronda turbinowego?  

 

Pan Sobczyk odpowiedział, że docelowo pełna przejezdność ronda tymczasowego to 

koniec 2026 r., czyli tak jak koniec realizacji całego zadania. 

 



Radny Karol Urbaniak odniósł się do artykułu opublikowanego w stołecznej gazecie 

„Wyborczej”, o tytule „Koszmarne opóźnienia na budowie drogi na Mazowszu”. Oba 

odcinki miały być już gotowe. Autor między innymi zawiera takie informacje, że 

zamiast otwarcia nowego odcinka drogi krajowej nr 61 koło Warszawy z 

bezkolizyjnym węzłem w Zegrzu, pojawiły się nowe opóźnienia. Autor artykułu 

powołuje się na przedłużającą się procedurę w Urzędzie Wojewódzkim przy 

wydawaniu zezwolenia na realizację tej inwestycji. W związku z tymi informacjami 

Radny Urbaniak skierował pytanie, czy takie opóźnienia rzeczywiście są i z czego one 

wynikają? Czy może Pan Sobczyk przedstawić krótki harmonogram jak 

to wygląda w najbliższym czasie? Czy ewentualnie na stronie GDDKiA będzie można 

oczekiwać jakiejś informacji, harmonogramu oddawania poszczególnych części? 

Pan Sobczyk odpowiedział, że jeżeli chodzi o szczegóły to odesłał do „strony 

zamawiającego, do kontaktu z zamawiającym”. Natomiast jeśli chodzi 

o harmonogram prowadzenia tych prac, to został on syntetycznie przedstawiony 

w omawianej prezentacji. Przyznał, że były duże utrudnienia i opóźnienia związane 

z uzyskaniem pozwolenia na budowę, dlatego rozpoczęcie realizacji tego zadania było 

opóźnione.  W międzyczasie pojawiło się też wiele czynników, które nie ułatwiają 

pracy. Jest bardzo dużo niezidentyfikowanych sieci, szczególnie na odcinku miejskim. 

Problemy pojawiły się również z przebudową dwóch linii wysokiego ciśnienia gazu, 

które udało się w zeszłym miesiącu przeprowadzić i ta przebudowa została 

zakończona. Podczas prac ujawniono dużo niewybuchów, szczególnie na odcinku 

pozamiejskim. Również szczątki ludzkie, które pojawiają się na przebudowywanym 

odcinku znacznie spowalniają realizację robót. 

 

Jako kolejny głos zabrał radny Józef Dziedzic. Poprosił o wyświetlenie slajdu, 

na którym pokazane są dwa ronda. Zapytał czy rondo i drogi zaznaczone kolorem 

niebieskim, to jest rondo i drogi, które pozostaną po budowie, czy one są tymczasowe 

i zostaną zlikwidowane? 

 

Pan Sobczyk odpowiedział, że jeśli chodzi o samo to dodatkowe rondo, to jest 

to rozwiązanie tymczasowe. Ono umożliwia przejęcie ruchu z drogi głównej poprzez 

drogę serwisową i część łącznicy docelowej. Rondo oznaczone kolorem niebieskim 

jest rondem tymczasowym, które będzie funkcjonowało tylko w okresie budowy 

ronda turbinowego z rozwiązaniem docelowym. 

 

Ponownie radny Józef Dziedzic zapytał, czy główne skrzyżowanie będzie dwu, czy 

jednopoziomowe? 

 

Pan Sobczyk odpowiedział, że to będzie skrzyżowanie dwupoziomowe z rondem 

zlokalizowanym pod wiaduktem. Droga krajowa będzie przechodziła górą, rondo 

będzie na drodze wojewódzkiej.  

 

Następnie radny Sylwester Sokolnicki poruszył kwestię zwężenia drogi nr 61 

w kierunku Legionowa i Serocka, które, jak podkreślił, od wysokości skrętu 

do Jachranki powoduje korki wydłużające czas dojazdu do Legionowa i Warszawy, 

szczególnie w godzinach porannych. Radny dodał, że w połączeniu z przebudową DW 

632 w okolicy zapory w Dębem, wyjazd z północnego Mazowsza będzie niemożliwy. 

Radny zapytał, dla kogo ułożony został harmonogram prac. Pod inwestora 

i wykonawcę, czy dla użytkowników dróg?. Według radnego najpierw powinny być 

wykonane objazdy. Czy w związku z tym można coś w tej kwestii zrobić, żeby ulżyć 

kierowcom? 

 

Pan Sobczyk powiedział, że zdaje sobie sprawę z utrudnień. To miejsce jest bardzo 

newralgiczne – rondo jest na wysokim nasypie i właśnie po to została wprowadzona 

ta organizacja ruchu, żeby można było wybudować bypass tej trasy głównej. Trwają 

również prace na budowie kanalizacji deszczowej, która jest w pasie dzielącym 

właśnie tego odcinka przed samym rondem. Kanalizacja znajduje się na 4-5 metrach 



głębokości, a pas dzielący ma 2 metry. W związku z tym nie było możliwości 

utrzymania dwóch jezdni w obydwu kierunkach. 

 

Następnie Radny Adam Nadworski dopytał, czy te utrudnienia potrwają do końca 

inwestycji? 

 

Pan Sobczyk odpowiedział, że niestety w tym obszarze będą zmuszeni utrzymać 

po tym jednym pasie w każdym kierunku. Po wykonaniu kanalizacji, przejdą 

do realizacji jezdni właśnie tej w kierunku Serocka jako rozwiązanie docelowe. Tam 

jest dość duża różnica wysokości między rozwiązaniem docelowym, a obecnym. 

Obecny nasyp jest czterometrowy, zostanie jeszcze powiększony, aby wybudować 

wiadukt w tym obszarze. W związku z tym nie ma fizycznie miejsca aby te dwa 

kierunki w takiej szerokości utrzymać. 

Radny Mariusz Grzybek poruszył jeszcze kwestię drogi dla pieszych i dla rowerzystów, 

które istnieją przy drodze wojewódzkiej 631 i drodze krajowej 61. Zapytał czy będzie 

wykonane połączenie do tych dróg? To samo dotyczy drogi 631 w kierunku Nieporętu. 

Dodatkowo dopytał również o kwestie przejścia dla zwierząt przy lesie, w jakiej formie 

zostanie zrealizowane? 

 

Pan Sobczyk odpowiedział, że jeśli chodzi o drogi rowerowe to są skoordynowani  

z projektem Mazowieckiego zarządu Dróg Wojewódzkich. Przejście dla zwierząt 

będzie wykonane dołem z uwagi na uwarunkowania terenu, wysoki poziom wody 

gruntowej i bliskość nasypu kolejowego, nie było możliwości przeprowadzić tego 

górą.  

 

Radny Andrzej Olechowski poprosił o bardziej szczegółową odpowiedź w kwestii 

ścieżek rowerowych.  

 

Pan Sobczyk dopowiedział, że ścieżka rowerowa będzie w pełnym przekroju  drogi – 

w kierunku Legionowa i w kierunku Serocka, a w stronę Nieporętu jest projektowana 

i będzie wykonana. 

 

Przewodniczący Rady, Tomasz Talarski podziękował za przybliżenie szczegółów 

inwestycji i udzielił głosu Członkowi Zarządu, Marcinowi Fabisiakowi  

w sprawie Kolei Północnego Mazowsza. 

 

Pan Fabisiak powiedział, że od ostatniego spotkania i dyskusji w tym temacie nie 

wiele się zmieniło. Wciąż oczekujemy na rozstrzygnięcie postępowania 

przetargowego, na opracowanie studium projektowo-technicznego dla tej inwestycji. 

W związku z informacjami o trwającym ministerialnym przeglądzie projektów 

realizowanych w formule programu Kolej+, kilkanaście samorządów przyjęło w tym 

roku stanowiska dotyczące poparcia dalszej realizacji projektu. Oczywiście Rada 

Powiatu w Legionowie również takie stanowisko przyjęła. Jak wynika z informacji 

lidera projektu, czyli Miasta i Gminy Serock, w najbliższym czasie planowane jest 

spotkanie z PKP PLK, prawdopodobnie również z przedstawicielami ministerstwa w 

sprawie dalszego harmonogramu działań w zakresie projektów, które uzyskały 

dofinansowanie w ramach programu. Jeśli pojawią się nowe informacje, zostaną one 

radnym niezwłocznie przekazane. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji 

zamknął ten punkt posiedzenia. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Nr 

387/LXII/2024 z 25 marca 2024 r. w sprawie określenia zadań 

realizowanych przez Powiat na rzecz osób niepełnosprawnych, 

finansowanych lub dofinansowanych ze środków Państwowego Funduszu 



Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości środków 

przeznaczonych na te zadania. 

 

Do omówienia zmian w uchwale Przewodniczący Rady zaprosił Annę Stępińską – 

zastępcę Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Legionowie. 

 

Pani Stępińska przypomniała, że w marcu br. Rada Powiatu dokonała podziału 

środków PFRON na realizację zadań z zakresu rehabilitacji społecznej i zawodowej 

osób niepełnosprawnych z terenu powiatu legionowskiego.  W październiku br. PCPR 

otrzymał informację z Powiatowego Urzędu Pracy,  o oszczędnościach w wysokości 

10.000,00 zł na działaniach z zakresu organizacji staży u pracodawców dla osób 

niepełnosprawnych. W związku z tym Urząd Pracy zwrócił się o przesunięcie kwoty 

200,00 zł na zadanie z zakresu szkolenia osób niepełnosprawnych, a kwotę 9.800,00 

zł do dyspozycji organu powiatu, z możliwością przeniesienia tego na realizację zadań 

z zakresu rehabilitacji społecznej. PCPR dysponuje środkami w wysokości 2.036,00 

zł w związku z rezygnacją z turnusu rehabilitacyjnego i dokonaniem zwrotu środków 

przez jedną osobę. Stąd też PCPR zwraca się z prośbą aby łączną kwotę 11.836,00 

zł przesunąć na zaspokojenie wniosków o dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 

rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. Zadanie to jest 

najbardziej potrzebne w realizacji zadań PCPR  z zakresu rehabilitacji społecznej. 

 

Przewodniczący Rady po wystąpieniu Pani Anny Stępińskiej otworzył dyskusję. Wobec 

braku zgłoszeń, po sprawdzeniu quorum zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Nr 387/LXII/2024 

z 25 marca 2024 r. w sprawie określenia zadań realizowanych przez Powiat na rzecz 

osób niepełnosprawnych, finansowanych lub dofinansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości 

środków przeznaczonych na te zadania. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef 

Dziedzic, Marcin Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna 

Kleindienst, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Zenon Kuska, Andrzej Olechowski, 

Leszek Smuniewski, Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga 

Wierzbicka, Robert Wróbel. 

 

NIEOBECNI (4) 

Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Konrad Michalski, Adam Nadworski, Sylwester 

Sokolnicki 

 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr 44/VII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 25 listopada 2024 r. 

zmieniająca uchwałę Nr 387/LXII/2024 z 25 marca 2024 r. w sprawie określenia 

zadań realizowanych przez Powiat na rzecz osób niepełnosprawnych, finansowanych 

lub dofinansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz wysokości środków przeznaczonych na te zadania – stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę  

Nr 371/LIX/2023 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 18 grudnia 2023 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2024. 



 

Zmiany w uchwale budżetowej Powiatu Legionowskiego omówiła Skarbnik Powiatu 

Legionowskiego, Pani Katarzyna Rembelska.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Tomasz Talarski poinformował radnych, 

że projekt uchwały w sprawie zmian budżetowych zyskał pozytywną opinię 

wszystkich komisji merytorycznych. 

  

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję w tym punkcie porządku obrad. Wobec 

braku zgłoszeń, po sprawdzeniu quorum, Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Nr 371/LIX/2023 

Rady Powiatu w Legionowie z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Legionowskiego na rok 2024. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Piotr Choroś, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin Fabisiak, 

Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał 

Kobrzyński, Izabela Kownacka, Zenon Kuska, Leszek Smuniewski, Sylwester 

Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, 

Robert Wróbel. 

 

NIEOBECNI (5) 

Dariusz Depczyński, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Konrad Michalski, Adam        

Nadworski, Andrzej Olechowski. 

 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr 45/VII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 25 listopada 2024 r. 

zmieniająca uchwałę Nr 371/LIX/2023 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 18 grudnia 

2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2024 – 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2024-2043. 

 

Skarbnik Powiatu Legionowskiego, Pani Katarzyna Rembelska przedstawiła 

informacje zmieniające Wieloletnią Prognozę Finansową. 

 

Po przedstawieniu zmian w WPF-ie, Przewodniczący Rady, Tomasz Talarski otworzył 

dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 

 

Wobec braku zgłoszeń, po sprawdzeniu quorum, Przewodniczący zarządził 

głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 



Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2024-

2043. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, 

Marcin Fabisiak, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Zenon Kuska, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, 

Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga 

Wierzbicka, Robert Wróbel 

 

 

NIEOBECNI (3) 

Małgorzata Grabowska-Kozera, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Konrad Michalski. 

 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr 46/VII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 25 listopada 2024 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla 

Powiatu Legionowskiego na lata 2024-2043 – stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały  

Nr 32/IV/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 26 sierpnia 2024 r.  

w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Anny  

w Serocku na realizację zadania związanego z pracami konserwatorskimi  

i restauratorskimi w zakresie elewacji budynku oraz ołtarza głównego  

w kościele pw. Zwiastowania Najświętszej Maryi Panny w Serocku,  

w ramach dofinansowania inwestycji z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków. 

Przewodniczący Rady Powiatu do omówienia zmian w tej uchwale o udzielenie dotacji 

wraz z pkt 10 porządku obrad zaprosił Pana Michała Stalmacha – Naczelnika Wydziału 

Strategii, Rozwoju i Pozyskiwania Funduszy Starostwa Powiatowego w Legionowie. 

Pan Naczelnik powiedział, że w związku z tym, że oferenci, którzy będą wykonywać 

pracę w kościołach (w Serocku i w Woli Kiełpińskiej) złożyli oferty nieco niższe w 

stosunku do tego co było złożone we wniosku o dofinansowanie z Polskiego Ładu 

konieczne jest dokonanie korekty uchwał z 26.08.br. wprowadzając kwoty ze 

złożonych ofert. 

Dalej Pan Stalmach powiedział, że konsekwencją tych uchwał będzie wystąpienie do 

Banku Gospodarstwa Krajowego o promesę inwestycyjną, następnie podpisanie 

umowy dotacyjnej z parafiami, które następnie podpiszą umowy z wykonawcą tych 

inwestycji. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 

Wobec braku zgłoszeń, po sprawdzeniu quorum, zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr 

32/IV/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 26 sierpnia 2024 r. w sprawie 

udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Anny w Serocku na realizację 

zadania związanego z pracami konserwatorskimi i restauratorskimi w zakresie 

elewacji budynku oraz ołtarza głównego  w kościele pw. Zwiastowania Najświętszej 



Maryi Panny w Serocku, w ramach dofinansowania inwestycji z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Marcin Fabisiak, 

Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Zenon 

Kuska, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester 

Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, 

Robert Wróbel. 

 

 

NIEOBECNI (4) 

Józef Dziedzic, Małgorzata Grabowska-Kozera, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Konrad 

Michalski. 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 47/VII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 25 listopada 2024 r. 

w sprawie zmiany uchwały nr 32/IV/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 26 sierpnia 

2024 r. w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Anny w Serocku 

na realizację zadania związanego z pracami konserwatorskimi i restauratorskimi w 

zakresie elewacji budynku oraz ołtarza głównego w kościele pw. Zwiastowania 

Najświętszej Maryi Panny w Serocku, w ramach dofinansowania inwestycji z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków – stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały 

 Nr 33/IV/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 26 sierpnia 2024 r.  

 w sprawie udzielenia dotacji na realizację zadania związanego z pracami 

 konserwatorskimi i restauratorskimi ołtarza głównego i obrazu 

 Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny w kościele pw. Św. Antoniego  

 w Zegrzu, z siedzibą w Woli Kiełpińskiej, w ramach dofinansowania 

 inwestycji z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

 

W związku z omówieniem przez Pana Michała Stalmacha zmian w uchwale 

w poprzednim punkcie posiedzenia, Przewodniczący Rady przeszedł do procedury 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały 

Nr 33/IV/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 26 sierpnia 2024 r. w sprawie 

udzielenia dotacji na realizację zadania związanego z pracami konserwatorskimi 

i restauratorskimi ołtarza głównego i obrazu Wniebowzięcia Najświętszej Maryi 

Panny w kościele pw. Św. Antoniego w Zegrzu, z siedzibą w Woli Kiełpińskiej, 

w ramach dofinansowania inwestycji z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Marcin Fabisiak, 

Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Zenon 



Kuska, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester 

Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, 

Robert Wróbel. 

 

NIEOBECNI (4) 

Józef Dziedzic, Małgorzata Grabowska-Kozera, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, 

Konrad Michalski. 
 
Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 48/VII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 25 listopada 2024 

r. w sprawie zmiany uchwały Nr 33/IV/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 26 

sierpnia 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji na realizację zadania związanego z 

pracami konserwatorskimi i restauratorskimi ołtarza głównego i obrazu 

Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny w kościele pw. Św. Antoniego w Zegrzu, z 

siedzibą w Woli Kiełpińskiej, w ramach dofinansowania inwestycji z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków – stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 

Programu Współpracy Powiatu Legionowskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 

Do przedstawienia uchwały Przewodniczący Rady zaprosił Pana Mirosława 

Pachulskiego – Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych Starostwa Powiatowego 

w Legionowie. 

Pan Naczelnik przedstawił, że podstawą współpracy Powiatu Legionowskiego  

z organizacjami pozarządowymi jest ustawa o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie.  

Prace nad przygotowaniem programu zostały przeprowadzone przez Wydział Spraw 

Społecznych Starostwa Powiatowego w Legionowie we współpracy z innymi 

podmiotami oraz wydziałami, które realizują zadania zawarte w tym programie. 

Powiedział także, że program został poddany konsultacjom społecznym, został 

zamieszczony na stronie internetowej Powiatu Legionowskiego, a także w Biuletynie 

Informacji Publicznej. 

Celem głównym programu jest wzmocnienie udziału mieszkańców powiatu oraz 

organizacji pozarządowych, kształtowanie ładu społecznego w środowisku 

lokalnym, a także budowania partnerstwa pomiędzy administracją samorządową, 

a organizacjami. 

Program skierowany jest do organizacji, które spełniają co najmniej jeden 

z poniższych warunków: 

 mają siedzibę w powiecie, 

 prowadzą działalność w powiecie na rzecz jego mieszkańców. 

Program realizowany jest poprzez przygotowanie i przeprowadzenie konkursów dla 

organizacji na realizację zadań publicznych, podejmowaniu i prowadzeniu bieżącej 

współpracy z organizacjami pozarządowymi, a także procedury małych grantów, 

które są przyznawane organizacjom na zadania przez nich przygotowane. 

Przedmiot współpracy obejmuje w szczególności obszary pomocy społecznej, 

wspierania rodzin i systemu pieczy zastępczej, udzielania nieodpłatnej pomocy 

prawnej, ochrony i promocji zdrowia, działalności na rzecz osób niepełnosprawnych, 

kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury dziedzictwa narodowego, turystyki 

i krajoznawstwa, wspierania i upowszechniania kultury fizycznej, udzielania 

nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego, ratownictwa i ochrony ludności.  



Na rok 2025 jako priorytetowe zostały określone zadania z 14 obszarów. Formy 

współpracy są finansowe oraz pozafinansowe. Zarząd Powiatu, Starosta często 

obejmują swoim patronatem zadania realizowane przez poszczególne organizacje. 

Pan Naczelnik powiedział również, że wysokość środków planowanych na realizację 

programu, to w tym roku przewidywana pula to 6.257.676,00 zł. Na wysokość 

środków wpływa prowadzenie np.  

 niepublicznej placówki opiekuńczo-wychowawczej dla dzieci i młodzieży Dom 

Dziecka w Chotomowie – 1.600.000,00 zł 

 ponadgminnej codziennej placówki wsparcia dziennego 

 mieszkania chronionego dla pełnoletnich wychowanków pieczy zastępczej 

 ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi.  

Zadanie udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej, nieodpłatnego poradnictwa 

obywatelskiego oraz edukacji prawnej w kwocie 359.000,00 zł, jest to dotacja 

Wojewody.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Karol Urbaniak. Powiedział, że „program 

współpracy Powiatu Legionowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2025, to najważniejszy roczny dokument 

regulujący współpracę samorządu Powiatu Legionowskiego i podmiotów trzeciego 

sektora. Opiera się na założeniu, że organizacje pozarządowe są ważnym 

i niezbędnym partnerem dla samorządu, m.in. w zakresie realizowania zadań 

publicznych, współtworzenia i konsultowania projektów, dokumentów  

i aktów prawnych. Podstawową i najbardziej powszechną formą współpracy jest 

zlecenie realizacji zadań publicznych zmierzających do rozwoju powiatu 

legionowskiego, jakości życia jego mieszkańców. Odbywa się to w wielu 

dziedzinach, m.in. szeroko pojętej polityki społecznej, edukacji, kultury, sportu, 

ochrony środowiska czy przeciwdziałaniu uzależnieniom”. Podejmując program 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wskazanymi 

w ustawie o działalności porządku publicznego i o wolontariacie, samorząd Powiatu 

Legionowskiego podtrzymuje chęć kontynuacji współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i wyraża wolę rozwoju dialogu obywatelskiego, stworzenia 

warunków do realizacji inicjatyw służących mieszkańcom oraz deklarując ścisłe 

współdziałanie z organizacjami pozarządowymi w zakresie realizacji zadań 

publicznych. W imieniu organizacji pozarządowych z gminy Jabłonna, podziękował 

Zarządowi Powiatu Legionowskiego za przychylność do składanych 

dotychczasowych wniosków. Nadmienił, że po analizie budżetu na 2025 rok chciałby 

pogratulował Zarządowi za odpowiedź na potrzeby NGO-sów z terenu powiatu. 

Radny Urbaniak przybliżył również kwoty przeznaczone na konkretne obszary 

zawarte w programie i w budżecie. 

Następnie Radny Andrzej Olechowski zwrócił się do Naczelnika z pytaniem o punkt 

14 w zadaniach priorytetowych na 2025. Poprosił o wyjaśnienie kwestii związanej  

z usuwaniem statków z Jeziora Zegrzyńskiego. 

Naczelnik Pachulski odpowiedział, że są to zadania, które przypisane są Wodnemu 

Ochotniczemu Pogotowiu Ratunkowemu. 

Wobec braku kolejnych zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący Rady, po sprawdzeniu 

quorum zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Programu 

Współpracy Powiatu Legionowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 



podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, 

Marcin Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna 

Kleindienst, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Zenon Kuska, Adam Nadworski, 

Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, 

Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka. 

NIEOBECNI (3) 

Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Konrad Michalski, Robert Wróbel (radna Sylwia 

Krzyżanowska – Grabiec zgłosiła problem techniczny). 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 49/VII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 25 listopada 2024 

r. w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Powiatu Legionowskiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025 – stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia 

obowiązujących w 2025 r. stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 

parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości stawek w przypadku 

odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu. 

Przewodniczący Rady do omówienia tego punktu zaprosił Pana Krzysztofa 

Kapuścińskiego, Naczelnika Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego 

w Legionowie.  

Pan Naczelnik słowem wstępu przedstawił, że Rada powiatu, zgodnie z art. 130a 

ust. 6 ustawy z dnia 20 czerwca 1997 roku – Prawo o ruchu drogowym, jest 

zobligowana do corocznego ustalania w drodze uchwały wysokości opłat 

za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym oraz 

wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia 

pojazdu. 

Następnie szczegółowo przedstawił dane zawarte w uzasadnieniu do projektu 

uchwały.  

Mając powyższe dane na uwadze koszty jakie Powiat poniesie z tytułu realizacji tego 

zadania znacznie przewyższą dochód oraz korzystając z przyznanej elastyczności 

kształtowania opłat zasadnym jest ustalenie stawek obowiązujących w przyszłym 

roku tak jak to zaproponowano w uchwale. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 

Głos zabrał Radny Jacek Drozdowski, który poinformował, że na Komisji Porządku 

Publicznego, projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

Wobec braku kolejnych zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący Rady, po sprawdzeniu 

quorum zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia obowiązujących 

w 2025 r. stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu 



strzeżonym oraz wysokości stawek w przypadku odstąpienia od wykonania 

dyspozycji usunięcia pojazdu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, 

Marcin Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna 

Kleindienst, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, 

Zenon Kuska, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester 

Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka. 

NIEOBECNI (2) 

Konrad Michalski, Robert Wróbel. 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 50/VII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 25 listopada 2024 

r. w sprawie ustalenia obowiązujących w 2025 r. stawek opłat za usunięcie pojazdu 

z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości stawek 

w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu – stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu  

w Legionowie na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu oddał głos Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej, 

Leszkowi Smuniewskiemu. 

Przewodniczący Leszek Smuniewski Komisja Rewizyjna złożyła wniosek o zmianę 

planu pracy Komisji polegającej na wykreśleniu w miesiącu grudzień, kontroli 

problemowej w Domu Pomocy Społecznej „Kombatant” w Legionowie i zastąpieniu 

jej kontrolą kompleksową w Liceum Ogólnokształcącym im. Marii Konopnickiej 

w Legionowie. Komisja powyższy wniosek złożyła po przeprowadzeniu analizy 

dotychczas zrealizowanych czynności kontrolnych oraz dokonaniu weryfikacji planu 

pracy na 2024 rok, z którego wynika, że kontrola problemowa w Domu Pomocy 

Społecznej „Kombatant” została przeprowadzona na początku roku 2024.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 

Wobec braku kolejnych zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący Rady, po sprawdzeniu 

quorum zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę 

w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu w Legionowie na 2024 

rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, 

Marcin Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna 

Kleindienst, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, 



Zenon Kuska, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester 

Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka. 

NIEOBECNI (2) 

Konrad Michalski, Robert Wróbel. 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 51/VII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 25 listopada 2024 

r. zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu  

w Legionowie na 2024 rok – stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

14.  Przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu, Tomasz Talarski poinformował, że do projektu 

protokołu z VI Sesji Rady Powiatu w Legionowie nie wpłynęły żadne uwagi radnych. 

W związku z tym przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Powiatu w Legionowie.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, 

Marcin Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna 

Kleindienst, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, 

Zenon Kuska, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester 

Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka. 

NIEOBECNI (2) 

Konrad Michalski, Robert Wróbel. 

Przewodniczący Rady potwierdził przyjęcie protokołu. 

15.  Wolne wnioski i oświadczenia. 

Przewodniczący poinformował, że w międzyczasie wpłynęła kandydatura 

uzupełniająca skład zespołu roboczego ds. budowy szkoły. Klub Niezależnych 

Samorządowców będzie reprezentował Wicestarosta Konrad Michalski.  

Radna Izabela Kownacka zgłosiła się z pytaniem czy radni będą mogli się 

dowiedzieć, ile wniosków kandydatów do Rady Seniorów zostało złożonych? 

Zapytała także czy zostali już wytypowani członkowie Rady Seniorów? 

Odpowiedzi udzielił Członek Zarządu, Marcin Fabisiak. Powiedział, że po sesji 

odbędzie się spotkanie komisji, która przeanalizuje wszystkie wnioski i dokona 

ostatecznego wyboru członków Rady Seniorów. Prawdopodobnie na kolejnej sesji 

zostaną przedstawione informacje, o które Radna Kownacka zapytała. 

Radny Andrzej Olechowski powiedział, że podczas dyskusji nad Radą Seniorów był 

za tym, aby każda gmina miała swoich przedstawicieli, jednak z gminy Nieporęt 

nikogo nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął ten punkt posiedzenia. 

16.  Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Rady, Tomasz Talarski podziękował radnym za zrealizowanie 

porządku obrad. Podziękował także gościom przybyłym na sesję.  



Przypomniał o kolejnym terminie obrad Rady Powiatu w Legionowie, które odbędą 

się 19 grudnia 2024 r. w Powiatowym Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Serocku 

w Sali gimnastycznej, o godzinie 10.00. Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie 

zamknął VII posiedzenie Rady Powiatu w Legionowie. 
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